
  

  

 
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA 
PEL PLE MUNICIPAL EN DATA 28 DE DESEMBRE DE 2018 

 
 
A la Casa Consistorial de la Vila de CARDONA, essent les 13,00 hores del dia 
28 de desembre de 2018, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, en sessió 
ordinària, sota la Presidència de l'Il·lm. Alcalde-President, SR. FERRAN 
ESTRUCH I TORRENTS, amb l’assistència dels Regidors que a continuació 
s’indiquen: 
 

SR. JOSEP TRISTANY I CLARET 
SRA. AIDA MOLNER I PEJOAN 
SR. JOAN HERNANDEZ MOSCOSO 
SRA. MAITE BARRERA I PONS 
SR. SERGI BALLESTEROS I GREGORIO 
SRA. ANNA MARIA SALA VILLARÓ 
SRA. ROSA RUIZ  I PUBILL 
SRA. MONTSERRAT OBRADORS I PALAU 
SR. JOAN JANÉ I SARDANS 
SR. JORDI CASAS I PONS 

 
Assistits per mi, la sotasignant Secretaria-Interventora accidental de la 
Corporació,  Sra. Brígida Manau i Vila. 
 
Abans de començar el Ple, l'alcalde  manifesta el condol de l'ajuntament per 
la mort  d’una nena de nou anys, aquest mateix dia, a causa d’un atac 
d’epilèpsia mentre dormia. 
 
 
A continuació, el president obre l'acte i s'entra a conèixer els assumptes 
inclosos a l'ordre del dia, recaient sobre aquests assumptes, els acords que 
a continuació es relacionen: 
 
 
 
1.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
1.1.- ALCALDIA.- 
 
1.1.1.- EXPEDIENT 2118/2018. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DEL CANVI DE DATA DEL PROPER PLE ORDINARI DEL MES DE 
GENER 2019. 

 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Per acord del Ple de la corporació, en sessió extraordinària celebrada el dia 



  

  

23 de juny de 2015 es va aprovar el règim de sessions plenàries d’aquest 
ajuntament, establint que les sessions ordinàries tindran lloc el primer 
dijous de cada dos mesos a les 20 hores. 

  
D’acord amb el règim establert, la propera sessió ordinària del ple de la 
corporació seria el dijous 3 de gener de 2019, a les 20:00 hores. 
  
Atesa la coincidència d’aquesta sessió amb les festes nadalenques, es 
proposa establir la propera sessió ordinària per al dijous 17 de gener de 
2019 a les 20:00 hores.  
  
  
Per això, aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents 

 ACORDS 
  

Primer.- Aprovar que la propera sessió ordinària del Ple de la corporació, 
previst per al dia 3 de gener de 2019, es celebri en la següent data: dijous, 
17 de gener de 2019, a les 20:00 hores. 
  
Segon.- Publicar aquest acord al tauler d’anuncis de l’Ajuntament als 
efectes corresponents.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde explica que la propera data establerta per al ple ordinari és el dia 3 
de gener de 2019. Però tal i com es va comentar amb els grups, donada la 
coincidència amb les festes de nadal i per la proximitat amb el present ple 
extraordinari, es proposa aprovar el canvi de data pel dia 17 de gener del 
2019, igualment a les 20:00 hores. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals, que no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
1.1.2.- EXPEDIENT 1163/2017. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DEFINITIVA DE L’ESTABLIMENT DEL SERVEI D’ALLOTJAMENTS 
PROTEGITS PER A COL·LECTIUS VULNERABLES. 

 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent:  



  

  

  
“Per acord del Ple de la corporació, en sessió ordinària celebrada el dia 6 de 
setembre de 2018 a aprovar inicialment l'establiment del servei 
d'allotjaments protegits per a col·lectius vulnerables a l'edifici de titularitat 
municipal situat al carrer Escasany número 11-13 de Cardona, d'acord amb 
la memòria justificativa, el projecte d’establiment i el reglament que 
estableix el règim jurídic de la prestació d’aquest servei. 
  
L'expedient es va sotmetre a informació pública per un termini de trenta 
dies mitjançant els anuncis que es van publicar al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 5 d'octubre de 2018, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya de data 5 d'octubre de 2018 i al tauler d'anuncis 
disponible a la seu electrònica de l'Ajuntament. 
  
Durant el termini d'exposició pública no s'han presentat observacions ni 
al·legacions. 
 
 
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 

ACORDS 
 

Primer.- Aprovar definitivament l’establiment del servei d’allotjaments 
protegits per a col·lectius vulnerables a l’edifici de titularitat municipal situat 
al carrer Escasany número 11-13 de Cardona, d’acord amb la memòria 
justificativa, el projecte d’establiment i el projecte de reglament que figuren 
a l’expedient. 
  
Segon.- Publicar el text íntegre del reglament que estableix el règim 
jurídic de la prestació del servei a la seu electrònica de l'Ajuntament i al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula a secretària que subscriu, que explica que el que 
es proposa és l’aprovació definitiva de l’establiment del servei d’allotjaments 
protegits per a col·lectius vulnerables en l’edifici de titularitat municipal 
situat al carrer Escasany nº 11-13 de Cardona, d’acord amb la memòria 
justificativa, el projecte d’establiment i el projecte de reglament que figura 
a l’expedient. Aquests documents ja van ser objecte d’aprovació inicial per 
aquest ple, i no s'han presentat al·legacions ni reclamacions durant el 
termini d’exposició pública. Un cop aprovat definitivament, caldrà publicar el 
text íntegre del reglament que estableix el règim jurídic de la prestació del 
servei a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona. 
 
Pren la paraula l’alcalde per explicar que els allotjaments ja estan acabats i 
segurament entre la segona i la tercera setmana de gener es faran les 



  

  

jornades de portes obertes als allotjaments. Passada les festes s'elaboraran 
tots els materials comunicatius i es donaran a conèixer les condicions que 
es precisen per a esdevenir-ne usuari/ària.  
 
Després de la jornada de portes obertes es farà la inauguració oficial de 
l'equipament i s’obrirà el període d’inscripcions. El lloc d’inscripció serà tant 
a les oficines de l’ajuntament com a les de serveis socials. El període 
d'inscripció, en principi, serà de 15 dies, i s’adjudicaran 10 d’aquests 11 
allotjaments, ja que un d’ells, el que està a la primera planta, es reservarà 
per a situacions d’urgència, per persones que pateixen un desnonament, 
víctimes de violència, o qualsevol situació d’urgència que es pugui donar. 
 
Els habitatges consten del mobiliari imprescindible, perquè cada usuari se’l 
pugui adaptar a les seves preferències. 
 
La zona comuna també estarà ocupada amb una cuina, taula per menjar, 
sofà amb televisió, i a la zona de rentar, de moment hi haurà una rentadora 
i assecadora, i una zona per estendre la roba que serà d’ús comú. A partir 
d’aquí i en funció de les persones usuàries es faran les adaptacions 
necessàries, a partir de la informació que s’obtindrà de l’expedient que 
tindran obert a serveis socials i del control que se’n porti. S’intentarà deixar 
enllestit tot el necessari durant el mes de gener. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
Intervé el Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, manifestant la 
seva satisfacció per poder atorgar els allotjaments abans d’acabar la 
legislatura. Pregunta si l’atorgament serà definitiu o si pel contrari són 
provisionals. 
 
La secretària que subscriu li respon que el termini màxim de lloguer que 
fixa la Generalitat en la qualificació definitiva dels allotjaments és de 25 
anys. Si es produeixen baixes, pel motiu que sigui, es tornarà a obrir 
convocatòria. 
 
L’alcalde comenta que l'equip de Serveis Socials en farà el seguiment i si es 
detecta que hi ha persones que no tinguin la capacitat per viure soles, 
encara que sigui sota certa vigilància, s’està articulant amb la residència 
Sant Jaume la possibilitat de que hi tinguin accés, ja que entenem que 
l’estada als allotjaments és un pas previ a la residència. 
 
 
Seguidament intervé la Sra. Rosa Ruiz, portaveu de grup municipal del 
PDeCAT, dient que per a ells la satisfacció és doble, en tant que per una 
banda s'alegren de que ja es puguin adjudicar els allotjaments, i d'altra que 
es pugui culminar un projecte del qual es senten promotors, ja que va 
néixer durant els seus anys de govern. 
 



  

  

El seu grup espera que es compleixi el calendari establert per a la selecció i 
l’adjudicació dels allotjaments i que  tot aquest procés es faci d'una manera 
exhaustiva i rigorosa perquè ben aviat en pugui gaudir la gent gran del 
poble. 
 
L’alcalde dóna les gràcies a la regidora i diu que és un projecte que ha estat 
molt llarg i s'ha articulat enmig de tres mandats. En el primer mandat es 
van començar a desenvolupar unes obres complicades pel fet que les 
característiques de l'edifici han suposat una intervenció difícil, amb 
dificultats a nivell estructural. En el segon mandat hi van haver problemes 
de finançament per poder acabar la inversió. I en el tercer mandat  s’ha 
trobat el finançament necessari per acabar l'obra i s'ha entomat el 
corresponent establiment del servei. Ha estat un procés llarg perquè hi ha 
hagut moltes dificultats, i ha estat una obra complexa com passa en moltes 
intervencions del centre històric. 
 
Econòmicament ha estat una inversió igualment difícil, ja que mancava part 
del finançament necessari i es va haver de recórrer a diversos mecanismes. 
L'Agència Catalana de l’Habitatge va acabar aportant els 75.000€ que el 
Ministeri de l’Habitatge va deixar de pagar dels 150.000 euros que s’havia 
compromès. 
 

 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen el ple. 
 
 
1.1.3.- EXPEDIENT 1984/2018. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DE L'EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DEL PROJECTE “REMODELACIÓ 
DEL CAMP DE FUTBOL DE CARDONA COM A CAMP DE VIDA ACTIVA”. 

 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent:  
 
“El Ple de la Corporació, en data 21 de gener de 2016, va adjudicar 
provisionalment el contracte de l’obra “Remodelació del camp de futbol de 
Cardona com a camp de vida activa” a favor de l’entitat mercantil Gestión, 
Ingeniería y Construcción de la Costa Dorada, SA, amb CIF A43795442, per 
un preu d’adjudicació de 1.087.221,87 euros, IVA no inclòs (1.315.538,46 
euros IVA inclòs). L’adjudicació definitiva del contracte es va fer per acord 
de la Junta de Govern Local de data 2 de febrer de 2016. 
  
En iniciar-se l'obra, es van trobar diverses restes arqueològiques, de notable 
valor històric, a l'àrea no-oest del camp. L'Ajuntament va desenvolupar 
vàries campanyes d'excavació arqueològica, coordinades per l'arqueòloga 
municipal, que van permetre recuperar un necròpolis baix medieval i 
diversos vestigis d'època romana. Davant la voluntat de l'Ajuntament de 
preservar aquestes restes, es va encarregar al director facultatiu de l'obra i 
redactor del projecte “Remodelació del camp de futbol de Cardona com a 



  

  

camp de vida activa” la corresponent proposta de modificació del projecte, 
per raons d'interès general. D’acord amb això, per acord del Ple de data 7 
de setembre de 2017, es va aprovar l’expedient de modificació del projecte, 
d’acord amb el percentatge de modificació previst en el plec de clàusules 
administratives reguladores del contracte. 
  
Posteriorment, la direcció facultativa de l’obra ha presentat el Projecte 
modificat de prestacions addicionals al camp de vida activa de Cardona com 
a conseqüència de les actuacions d’actuacions en el camp de vida activa, 
entre d’altres, per la interferència en el projecte inicial provocada per la 
intervenció arqueològica desenvolupada, i que no es van poder preveure en 
un primer moment, així com l’increment de despeses indirectes del 
contracte recollides en el projecte inicial. El pressupost d’aquesta 
modificació contractual és el següent: 
  

Pressupost 
execució material 

Pressupost 
execució per 

contracte 

PEC (incorporant 
baixa empresa 

5,20%) 

Import total IVA 
inclòs 

83.324,46 € 99.156,11 € 93.999,99 € 113.739,98 € 

  
D’això en resulta un pressupost total del contracte d’obres, inclosos els dos 
modificats, d’acord amb el següent desglòs: 
  

Pressupost 
execució material 

Pressupost 
execució per 

contracte 

PEC (incorporant 
baixa empresa 

5,20%) 

Import total IVA 
inclòs 

1.239.811,56 €  1.475.375,76 € 1.398.656,21 € 1.692.374,01 € 

  
La normativa aplicable al contracte és l’establerta al Text Refós de la Llei de 
Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 
14 de novembre, en tant que vigent en el moment de celebració del 
contracte originari 
  
Atès que s’ha concedit al contractista un termini d’audiència de tres dies 
hàbils, d’acord amb l’establert a l’article 234 TRLCSP i el plec de clàusules 
administratives particulars reguladores d’aquest contracte d’obra. 
 
 
De conformitat amb l'establert en la Disposició Addicional Segona del Text 
Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, aquesta Alcaldia-
Presidència, proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
  
Primer.- Aprovar l'expedient de modificació del projecte “Remodelació 
del camp de futbol de Cardona com a camp de vida activa” d’acord 
amb el Projecte modificat de prestacions addicionals al camp de vida activa 

de Cardona, redactat per l’empresa Baena Casamor Arquitectes BCQ, SLP. 
  



  

  

Segon.- Autoritzar i disposar la despesa de 
  

Import Impostos Total 
93.999,99 € 19.739,79 € 113.739,98€ 

  
amb càrrec a l'aplicació E00 4320 62201 del vigent Pressupost General, que 
implica la present modificació contractual. 
   
Tercer.- Notificar a l’empresa, adjudicatària del contracte d’obres, la 
present resolució. Aquesta modificació implicarà la formalització del 
contracte de modificat del PROJECTE DE REMODELACIÓ DEL CAMP DE 
FUTBOL DE CARDONA COM A CAMP DE VIDA ACTIVA i l'ampliació de la 
garantia definitiva per un import de 4.700 euros.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde explica que amb aquest modificat serà possible abordar la última 
fase de l'obra del camp de vida activa, en la qual l'ajuntament ha viscut un 
problemàtica amb la constructora. El modificat comporta un increment del 
finançament necessari, que finalment s'ha pogut aconseguir de manera 
extraordinària i que permetrà poder liquidar econòmicament l'obra aquest  
2019. 
 
Ha estat un projecte llarg, en el qual ens hem trobat amb diferents 
circumstàncies imprevistes. Cal destacar que van aparèixer uns jaciments 
arqueològics importants que ens han fet descobrir bona part de la història 
del nostre poble però que van provocar parar l’obra durant 8 mesos. Malgrat 
les dificultats, Cardona avui té un camp de vida activa equipat, un camp que 
aporta un valor important al nostre poble, i un camp que forma part del  
Projecte Cardona integral, que ha suposat poder desenvolupar aquesta i 
altres infraestructures en temps de crisis. Un temps on no s'ha pogut 
comptar amb el finançament de la Generalitat i on els fons públics tan sols 
s'han rebut de la Diputació de Barcelona. Per això cal destacar que gràcies a 
les aportacions del doctor Valentí Fuster ha estat possible desenvolupar 
aquesta infraestructura, el cost de la qual és superior als 2.000.000€, si 
sumem l’expropiació dels terrenys de Cal Sort,  la consolidació estructural 
dels terrenys, que en part eren un antic abocador, les intervencions 
arqueològiques i tot el projecte de remodelació. 
 
De tota aquesta inversió, més de 1,4 milions d’euros han estat a través de 
l'aportació d'una de les fundacions més importants d’investigació 
cardiovascular de l’estat espanyol, com és el Centro Nacional de 
Investigaciones Cardiovasculares (CNIC) liderada pel doctor Fuster i a 
través d'un conveni.   
 
Per això i malgrat les dificultats, s'ha pogut finançar en bona part amb 
recursos públics i privats i Cardona es pot sentir orgullosa d'haver-ho  
aconseguit. 



  

  

 
Ara es tanquen els projectes d'inversió del Projecte Cardona Integral: el 
camp de Vida activa, les rutes naturals i de salut i la rehabilitació del Cine 
Modern com a auditori de Cardona. 
 
Aquest govern creu que l’etapa dels grans equipaments ja ha acabat i que 
només hi ha una assignatura pendent que és el poliesportiu. En aquest 
projecte serà necessari arribar a un consens, ja que caldrà decidir on ubicar 
el nou pavelló i, mentrestant, caldrà realitzar algunes intervencions de 
millor i de neteja d’imatge de l'equipament actual.  
 
Actualment, s'està mirant de pressupostar algunes actuacions menors de 
reparació i millora (pintura, vestidors, goteres, lavabos, etc.) per poder 
executar a partir de l’any 2019. 
  
En paral·lel caldria veure com plantejar el projecte de nou poliesportiu, i 
caldria decidir-ne  l’emplaçament de manera conjunta entre tots els grups 
 
El que defensa aquest govern és fer les reformes urgents, i després debatre 
i proposar les premisses a tenir en compte en el projecte de remodelació o 
construcció del nou equipament, decidint si es fa al mateix lloc o es decideix 
portar-lo a un altre emplaçament.  
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
Intervé el Sr. Casas dient que d’entrada el seu grup voldria el detall de la 
inversió del camp de vida activa, des del seu inici i per tenir una visió 
general i complerta del que ha costat aquesta infraestructura. 
 
També els agradaria saber com està la sentència relativa al tema de 
l’expropiació de Cal Sort. 
 
També recorda que des del primer moment el seu grup va dir que el 
pressupost del projecte era elaborat molt a la baixa, i era previsible que 
calgués modificar-lo i preveure una despesa superior. Tot i això consideren 
que ara Cardona té un camp en condicions i lluït. Esperen que es pugun  
solucionar els petits problemes que encara queden al camp de futbol i 
tancar definitivament el projecte. 
 
I pel que fa al tema del pavelló i de la seva ubicació, recorda que el seu 
grup va presentar un projecte que preveia la localització de tots els 
equipaments esportius a les Colònies Arquers: el pavelló, el camp de futbol, 
la piscina...  
 
 
L'alcalde respon que li faran arribar el quadre amb el detall de costos i 
finançament tant del camp de vida activa com de l'auditori. 
 



  

  

Pel tema relatiu a la sentència de Cal Sort, encara no hi han novetats i 
estan a l'espera de judici i sentència. 
 
El pressupost del projecte del camp de vida activa és el que va avalar el 
tècnic redactor del projecte i els serveis tècnics de la casa. Tots teníem la 
percepció de que estava valorat a la baixa, però les modificacions han estat 
motivades per les problemàtiques amb les que ens hem trobat durant 
l'execució. Els fonaments de tot l'edifici de serveis es van haver de canviar 
per respectar les muralles romanes, es van afegir noves prestacions com la  
canalització de les aigües de tota la zona, i es van haver de promoure 
canvis com la modificació de l'ascensor, l'ampliació del camp i els diferents 
temes que es detallen al projecte de modificat. 
 
 
Seguidament intervé la Sra. Rosa Ruiz i demana si aquesta modificació 
s'inclou en el pressupost de l’any 2018 o del 2019. 
 
La Secretària que subscriu li respon que s’aprova i s'incorpora al pressupost 
del 2018, però com que és una partida d’inversió en execució, passarà a la 
corresponent partida d'inversió del pressupost de l’exercici següent. I que  
la liquidació econòmica de l'obra segur que s'haurà de fer durant l'any 2019, 
en tant que caldrà ampliar la garantia, formalitzar el contracte i procedir a 
l'aprovació de les corresponents certificacions d'obra. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per 10 vots a 
favor del Grup Municipal d’ERC (7) i del Grup Municipal del PDeCAT (3) i una 
abstenció del Grup Municipal del PSC (1). 
 
 
1.1.4.- EXPEDIENT 2107/2018. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DE L'ACTUALITZACIÓ DEL PLA D'AJUST DE L'AJUNTAMENT DE 
CARDONA PER AL PERÍODE 2013-2022 

 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent:  
 
“Per acord del Ple de l’Ajuntament, en sessió extraordinària celebrada el dia 
30 de març de 2012, es va aprovar el Pla d’ajust de l’Ajuntament de 
Cardona per al període 2013-2022. 
  
El Pla d’ajust es va formular per tal de poder accedir als mecanismes 
addicionals de finançament de l’Estat per a les corporacions locals regulats 
en la disposició addicional primera de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. Mecanismes que es 
van establir d’acord amb allò disposat al Reial Decret-llei 4/2012, de 24 de 
febrer, pel qual es determinen les obligacions d’informació i procediments 
necessaris per a establir un mecanisme de finançament per al pagament als 
proveïdors de les entitats locals i al Reial Decret-llei 7/2012, de 9 de març, 



  

  

pel qual es crea el Fons per al finançament del pagament a proveïdors. 
  
L’Ajuntament de Cardona ha rebut comunicació per part del Ministeri 
d’Hisenda  en la qual es posa de manifest que en l’informe del pla d’ajust 
remès per l’Ajuntament de Cardona en compliment del disposat a l’Ordre 
HAP/2105/2012  i relatiu al 4t trimestre de 2017 s’observa un desviament 
en una magnitud econòmico pressupostària: el SONF o saldo d’operacions 
no financeres. 
  
En aquesta comunicació es requereix a l’Ajuntament a presentar les 
mesures que puguin permetre la correcció d’aquest incompliment en la 
magnitud assenyalada. 
  
D’acord amb això, s’ha redactat l’actualització del Pla d’ajust de 
l’Ajuntament de Cardona 2013-2022, amb les mesures a adoptar per a la 
correcció de la desviació en la magnitud corresponent al SONF o saldo 
d’operacions no financeres. 
  
  
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la Comissió 
Informativa, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents 
  
  

ACORDS 
  
  

Primer.- Aprovar  l’actualització del Pla d’ajust de l’Ajuntament de 
Cardona 2013-2022, que aquest ajuntament té aprovat en el marc de la 
disposició addicional primera de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, el Reial Decret-llei 
4/2012, de 24 de febrer i el Reial Decret-llei 7/2012, de 9 de març. 
  
Segon.- Remetre aquest document d’actualització amb les mesures 
contemplades al Ministeri d’Hisenda.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula a la Tinent d’Alcalde delegada d’Hisenda, Sra. Aida 
Molner, per tal que expliqui el dictamen. 
 
 
La Sra. Molner explica que l’ajuntament va haver de demanar un préstec 
ICO del Ministeri adreçat al pagament de proveïdors i per un import d’1,7 
milions d’euros. D'acord amb això es va haver d’aprovar el pla d’ajust per 
part del Ple, en sessió de data 30 de març del 2012, i es van plantejar un   
seguit de mesures d'ajust per al període 2013 a 2022. 
 
El Ministeri d’Hisenda ha comunicat que no s'està complint una magnitud 
econòmica, el saldo d'operacions no financeres i, per tant, no s'està donant 



  

  

ple compliment a les previsions del pla d'ajust. És a dir, ens comuniquen 
que no s’ajusten les despeses i ingressos que l'ajuntament havia dit que 
tindria durant l'execució del pla d'ajust i demana que es faci una 
actualització d’aquest pla.  
 
Les mesures que es preveu adoptar són vàries. En primer lloc, respecte les 
inversions, es farà un esforç per justificar i aconseguir l'ingrés de les 
subvencions pendents de cobrar, i que són drets pendents de cobrament: 
250.000€ del centre de convencions, 50.000€ del camp de vida activa, 
120.000€ del pla de foment turístic, 248.000€ per part de fundacions, 
200.000€ del carrer convent que ja s’està executant, 50.000€ d’envelliment 
d’espais i, del projecte de portada d’aigües residuals del polígon seran 
373.000€ més. Tots aquests drets es justificaran tant bon punt es vagin 
executant les obres, i seran un ingrés per l’ajuntament. 
 
D'altra banda, es preveu que a partir del 2019 es disminuirà el ritme 
d’inversió de l’ajuntament, donat que la gran part de projectes d'inversió en 
equipaments i infraestructures ja s’han executat o estan en procés 
d’execució. 
 
Pel que fa als ingressos, el que exposem al Ministeri és que l'any 2017 es va 
establir la taxa del clavegueram, la qual suposa un ingrés de més de 40.000 
euros anuals. 
 
Continuant amb els ingressos, en l'actualització del pla s'explica que a les 
ordenances fiscals s’han establert varies bonificacions, i se'n preveu la 
supressió d’algunes, tot i que no s’especifica quines. 
 
També s’implantarà l’autoliquidació per tal d’evitar els impagaments. És a 
dir, que els mateixos ciutadans facin la liquidació de la taxa en sol·licitar la 
llicència o servei. 
 
Pel que fa a les despeses de personal, el dia 15 de desembre es va aprovar 
un Reial decret llei que preveu la jubilació anticipada dels policies locals i al 
qual es poden acollir dos dels actuals policies locals de Cardona en plantilla, 
promovent l'amortització d'aquests dos llocs de treball. 
  
Altres mesures d’ajust de personal consisteixen en que els llocs de treball 
que quedin vacants a causa de les jubilacions de personal i que no es 
consideri imprescindibles de cobrir, quedaran vacants. 
 
També s'ha previst la reducció del pressupost d'ordinari en un 3%. I un 
estalvi energètic per a la instal·lació d'una caldera de biomassa a l’escola 
del Patrocini, la qual repercutirà en un estalvi previst d’uns 9.000€ per 
l’exercici 2019 i del doble pel 2020. 
 
Finalment, la supressió del servei de piscina coberta, ja que no es pot 
afrontar la despesa de 12.000€ anuals que demanava el Vilar Rural. 
 
Tot això és una actualització que s’ha d’aprovar per ple, i llavors es 



  

  

comunicarà al Ministeri corresponent. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
Intervé el Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC dient que li 
agradaria tenir la quantificació de totes aquestes mesures. I que després 
d'estudiar les mesures  del pla d’ajust que es va presentar en el seu 
moment, es pot constatar que hi ha molts punts que coincideixen amb 
aquesta actualització. 
 
El que els preocupa de les mesures plantejades són les supressions de les 
bonificacions i el seu grup n'estarà pendent per tal de com es concreta. 
 
 
La Sra. Molner explica que no s’han volgut concretar les mesures 
d'increment d’ingrés a abordar i les bonificacions concretes a suprimir o 
variar perquè són conscients que al maig hi han eleccions i que la proposta 
concreta l'haurà de fer el nou equip de govern. 
 

 
El Sr. Casas demana quina problemàtica es generaria si el Ministeri 
d’Hisenda no aprovés aquesta actualització i la secretaria que subscriu 
comenta que no li pot concretar quines serien les conseqüències concretes i 
que s'estarà pendent al que resolgui el Ministeri. Es podrien arribar a retenir 
les participacions en els ingressos de l’Estat o que sigui el mateix Ministeri  
qui dicti les mesures a aplicar. Pel que fa a la concreció, des del punt de 
vista tècnic s’hagués pogut concretar més, però en quedar cinc mesos de 
legislatura, s’entén que no es vulguin condicionar algunes decisions amb 
implicacions a llarg termini. 
 
El Sr. Casas demana si tenen coneixement d'algun altre ajuntament al que 
també se li hagi requerit, i la secretaria respon que no en té constància. En 
el cas de l’Ajuntament de Cardona no les un incompliment de tots els 
paràmetres econòmics, sinó del saldo d’operacions no financeres, que posa 
en relació els capítols I a VI dels capítols d'ingressos i despeses de 
l'exercici. 
 

 

Seguidament intervé la Sra. Rosa Ruiz i diu que el seu grup valora l’esforç 
fet a l'hora de plantejar les mesures, però creuen que és un pla d’ajust molt 
poc ambiciós. Potser caldria un estudi més exhaustiu, tenint en compte la 
davallada de població que està patint Cardona, per plantejar quins factors 
poden afectar i quines mesures alternatives es poden desenvolupar. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per 8 vots a favor 



  

  

del Grup Municipal d’ERC (7) i del Grup municipal del PSC (1) i 3 vots en 
contra del Grup Municipal del PDeCAT (3). 
 
 
 
 
B) ACTIVITAT DE CONTROL 
 
 
 
2.1.1.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 316 DE 
2018 RELATIU AL CANVI DE L'HORA DE LES SESSIONS ORDINÀRIES 
DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL I ESTABLIMENT DE DATES DURANT 
FESTES DE NADAL 2018 (EXPEDIENT 2049/2018). 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat del Decret de l'Alcaldia núm. 
316/2018 de 10 de desembre de 2018, relatiu al canvi d’hora de les 
sessions ordinàries de la Junta de Govern Local i establiment de dates 
durant les Festes de Nadal 2018, que es transcriu a continuació: 
 
“La Junta de Govern Local és un òrgan col·legiat de govern municipal que 
ha d'existir en els municipis amb una població de dret superior a 5000 
habitants i en els de menys quan ho acorda el Ple de la corporació o ho 
estableix el ROM. En el cas de Cardona es va constituir per decret d’alcaldia 
número 115/2015, de data 17 de juny de 2015, del qual se’n va donar 
compte en el Ple en sessió extraordinària celebrada el dia 25 de juny de 
2015. 
 
La Junta de Govern Local s'integra per l'alcalde i un nombre de regidors no 
superior a un terç del nombre legal d'aquests, nomenats i separats 
lliurement per l'alcalde, donant-ne compte al Ple. En el cas d'aquest 
ajuntament, integren la Junta l'alcalde i els/les tinents d'alcalde i els/les 
regidors/es de l'equip de govern hi assisteixen com a convidats/es. 
 
La Junta de Govern Local funciona en règim de sessions ordinàries, 
extraordinàries i extraordinàries urgents. Les sessions ordinàries són 
aquelles de periodicitat preestablerta. L'Ajuntament de Cardona té fixada el 
règim de sessions ordinàries de la Junta de Govern Local tots els dimarts a 
les 18:00 hores. Les sessions extraordinàries i extraordinàries urgents les 
convoca l'alcalde amb aquest caràcter sense cap periodicitat establerta. 
 
L'alcalde podrà posposar o avançar la celebració de les sessions ordinàries i, 
en el seu cas, modificar-ne l'horari quan per raons organitzatives o 
conjunturals sigui necessari o convenient per als interessos municipals. El 
canvi de data i hora no alterarà el caràcter de la sessió 
 
Donada la voluntat de canviar l'hora de les Juntes de Govern Local, fixant-
les a les 19:00 hores i no a les 18:00 hores com fins ara, per tal de facilitar 
l'assistència de tots els seus membres. 
 



  

  

Atès que alguna de les festes nadalenques coincideixen amb els dies de 
celebració de la Junta de Govern Local. 
  
 
Aquesta Alcaldia-Presidència, en ús de les atribucions legalment conferides, 
 
 

HE RESOLT 
 
Primer.- Fixar el dia i hora de les sessions ordinàries de la Junta de 
Govern Local de l'Ajuntament de Cardona en els dimarts a les 19:00 hores. 
 
 
Segon.- Modificar les següents dates de celebració de la Junta de Govern 
Local: 
 
Data prevista de celebració de la 

Junta i que es modifica 
Data fixada de celebració de la 

Junta de Govern Local 

25 de desembre de 2018 27 de desembre de 2018,  a les 
19:00 hores 

1 de gener de 2019 3 de gener de 2019, a les 19:00 
hores 

 

Tercer.- Comunicar aquesta resolució als regidors que integren la Junta 
de Govern Local així com als serveis municipals, als efectes corresponents. 
 
Quart.- Publicar aquesta resolució al tauler d'anuncis de l'ajuntament i 
donar-ne compte en el proper Ple de la Corporació.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula als grups municipals que no intervenen. 
 
 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, la Presidència aixecà la sessió 
essent les catorze hores quinze minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, 
com a secretaria-interventora accidental, per a la seva constància i efectes, 
CERTIFICO. 
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